
  

با داروخانه های متخلف برخورد می شود
عرضه شیرخشک بدون کد ملی نوزاد ممنوع

بنابر اعلام سازمان غذا و دارو، شیرخشک از پنج شنبه ۲۰ مهر ۱۴۰۲، فقط با 
کد ملی نوزاد در داروخانه ها عرضه می شود.

به گزارش خبرنگار مهر، کمبود شیرخشک در چند ماه گذشته و فروش 
قاچاق آن در کشور، سازمان غذا و دارو را بر آن داشت تا یک راهکار برای 

توزیع درست شیرخشک در سطح داروخانه ها پیشنهاد بدهد.
محمود آل بویه مدیرکل فرفراوفرآورده های غذایی و آشامیدنی سازمان غذا و 
دارو، در واکنش به کمبود شیرخشک، گفت: از ۲۰ مهر ۱۴۰۲ هر فردی که برای 
تهیه شیرخشک به داروخانه مراجعه می کند باید کد ملی نوزاد و تاریخ تولد او 
را بداند چون همه شیرخشک ها باید در سامانه تیتک ثبت شود تا از قاچاق این 

اقلام جلوگیری شود، این موضوع شامل شیرخشک های رگولار هم می شود.
در چند ماه گذشته، اخبار و گزارش های زیادی از اقصی نقاط کشور مبنی بر 
کمبود شیرخشک در داروخانه ها داشتیم. در حالی که همان شیرخشک هایی 
که والدین برای نوزاد و کودک خود می خواستند، در مکان هایی غیر از داروخانه 
قابل تهیه بود، البته نه با همان قیمت داروخانه؛ بلکه به مراتب گران تر، اما 

مجبور بودند ه خاطر فرزندشان، شیرخشک را با هر قیمتی تهیه کنند.
منوچهر دادگرنژاد مدیرکل امور فرآورده های طبیعی، سنتی و مکمل سازمان 
غذا و دارو، با عنوان این مطلب که در حال حاضر مشکلی در تأمین شیرخشک 
وجود ندارد، گفت: با توجه به تأمین شیرخشک از مسیر تولید داخل و واردات، 

به زودی نیاز بازار در زمینه شیرخشک مرتفع خواهد شد.
وی افزود: تولیدکنندگان شیرخشک با تمام ظرفیت در حال تأمین بازار 

هستند و تولیدات آنها روزانه در کشور توزیع می شود.
مدیرکل امور فرآورده های طبیعی سنتی و مکمل سازمان غذا و دارو گفت: 
برنامه توزیع شیرخشک مورد نیاز هر استان بر اساس الگوی مصرف سال ۱۴۰۱، 

میزان موالید سال جاری و نیاز تعیین و به صورت ماهانه بازنگری می شود.
وی افزود: هدف اصلی ما تأمین شیرخشک مورد نیاز کشور، روان شدن 

فرآیند توزیع و البته مقابله با قاچاق این فرآورده مهم غذایی است.
حالا قرار است از امروز )۲۰ مهر ۱۴۰۲(، شاهد عرضه شیرخشک با کد ملی 
نوزاد در سطح داروخانه ها باشیم. آن طور که مدیرکل امور فرآورده های طبیعی 
قرار نیست هیچ  سنتی و مکمل سازمان غذا و دارو، عنوان داشته است؛ 
محدودیتی در عرضه شیرخشک وجود داشته باشد. هرچند که سازمان غذا 
و دارو، تاکید دارد که توزیع شیرخشک ها از طریق سامانه تیتک رصد خواهد 
شد تا تخلفی صورت نگیرد؛ با این حال لازم است که نظارت های نامحسوس از 

طریق بازرسان این سازمان به عمل آید تا اگر تخلفی بود، برخورد شود.

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست:
شیرین سازی آب خلیج فارس و دریای عمان، بهترین 

راهکار برای تامین منابع آب پایدار برخی مناطق کشور 
است

رئیس سازمان حفاظت محیط زیست گفت: با توجه به شرایط اقلیمی موجود 
در کشورمان، شیرین سازی آب خلیج فارس و دریای عمان، بهترین راهکار برای 

تامین منابع آب پایدار برخی مناطق کشور به حساب می آید.
»علی سلاجقه«، معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا درباره موضع این سازمان پیرامون طرح های انتقال 
آب از خلیج فارس و دریای عمان به برخی استان های شرقی و مرکزی کشور 
توضیح داد: ایران از نظر کم آبی در آستانه ها قرار گرفته است و نیاز داریم 
از منابع آبی بیشتری برای مصارف گوناگون بهره مند شویم. در این میان با 
توجه به شرایط اقلیمی موجود در کشورمان، شیرین سازی آب خلیج فارس و 
دریای عمان، بهترین راهکار برای تامین منابع آب پایدار برخی مناطق کشور 

به حساب می آید.  
وی افزود: تا امروز در تمام پروژه های مربوط به انتقال آب از خلیج فارس و 
دریای عمان به استان های مختلف کشور، ضوابط محیط زیستی رعایت شده 
است و هیچ کدام از این طرح ها بدون تایید گزارش ارزیابی زیست محیطی 
آینده نیز حتما  توسط سازمان حفاظت محیط زیست اجرایی نشده اند. در 
به گونه ای بر اجرای پروژه های انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان نظارت 
خواهیم کرد که تمام مباحث محیط زیستی در حین اجرای این طرح ها رعایت 
شود و خوشبختانه تعامل مناسبی بین بخش های مختلف دولت در این زمینه 
وجود دارد.  رئیس سازمان حفاظت محیط زیست خاطرنشان کرد: آنچه مورد 
انتقاد بسیاری از کارشناسان محیط زیست قرار دارد، انتقال آب بین حوضه ای 
است که از نظر ما نیز راهکار پایداری برای جبران کمبود منابع آبی برخی نقاط 
کشور محسوب نمی شود، اما انتقال آب از منابع اقیانوسی و دریایی با انتقال 
آب بین حوضه ای متفاوت است و کشور ما در شرایطی قرار دارد که نیازمند 

شیرین سازی آب دریا و انتقال آن به برخی مناطق هستیم. 
در  انجام شده  برنامه ریزی های  براساس  داد:  ادامه  رئیس جمهور  معاون 
دولت، در طرح های انتقال آب از پهنه های آبی جنوبی کشور به فلات مرکزی 
و استان های شرقی، انتقال آب بیشتر از دریای عمان انجام خواهد شد، چراکه 
طبق مطالعات انجام شده، کیفیت آب دریای عمان نسبت به خلیج فارس 
تقریبا شرایط مناسب تری دارد و هزینه های شیرین سازی و انتقال آب آن کمتر 
است. البته تمام پروژه های تعریف شده ذیل طرح انتقال آب از خلیج فارس و 
دریای عمان از نظر شاخص های محیط زیستی بررسی می شود تا اجرای این 

پروژه ها به زیست بوم کشور آسیب نزند. 
نیاز مناطق مختلف کشور  تامین آب مورد  این که  بر  تاکید  با  سلاجقه 
ضرورتی اساسی است و انتقال آب از دریاهای آزاد نیز راهکار پایداری برای 
جبران کم آبی برخی نقاط ایران محسوب می شود، عنوان کرد: دولت مردمی به 
دنبال تکمیل پروژه های انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان است، اما حتما 
در این پروژه ها تمام ضوابط زیست محیطی براساس قوانین، دستورالعمل ها 

و آیین نامه های موجود و با نظارت سازمان محیط زیست رعایت خواهد شد.
وی در پاسخ به این سوال که برای کاهش آسیب های ناشی از بازگرداندن 
نمک های حاصل از شیرین سازی آب به دریا و احتمال به هم خوردن شرایط 
اکولوژیکی بخش هایی از خلیج فارس و دریای عمان چه تدابیری اتخاذ شده 
است، اظهار داشت: خوشبختانه با یک شرکت دانش بنیان ایرانی به توافق 
رسیده ایم که بتواند برای پسماندهای حاصل از آب شیرین کن ها ارزش افزوده 
ایجاد کند تا لازم نباشد که بخش عمده ای از نمک ها را به خلیج فارس و دریای 
عمان بازگردانیم. اکنون این شرکت را به نهادهای ذی ربط در استان های جنوبی 

معرفی کرده ایم تا در صورت تایید مطالعات نهایی، این کار انجام شود. 
رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در پایان تاکید کرد: در حال حاضر 
شیرین سازی آب دریا در بسیاری از کشورهای جهان انجام می شود و همین 
حالا برخی کشورهای عربی منطقه نیز از آب خلیج فارس و دریای عمان با 
این روش برداشت می کنند. البته هر نوع فرآیند توسعه ای خسارت هایی را به 
دنبال دارد، ولی در تلاش هستیم که با کمک شرکت های دانش بنیان داخلی، 
خسارت های ناشی از اجرای طرح انتقال آب از خلیج فارس و دریای عمان بر 

محیط زیست  را به حداقل برسانیم.

به بهانه فوت ۶ نوزاد در بیمارستان هاجر شهرکرد بررسی شد

پیدا و پنهان عقب ماندگی وزارت بهداشت!

عبدالهی؛  ریحانه   - جامعه  گروه   - اتحادملت 
فوت ۶ نوزاد در بیمارستان هاجر شهرکرد، باعث 
شد بار دیگر خط اطلاع رسانی وزارت بهداشت از 
مدیریت حوادث و اتفاقات ناگوار در حوزه سلامت 

کشور عقب بماند.
مرگ و میرهای پس از زایمان، در همه جای 
دنیا وجود دارد و اتفاق خیلی عجیبی به لحاظ 
علمی و پزشکی نیست. زیرا، برخی نوزادان درگیر 
دچار  تعدادی  هستند،  زمینه ای  بیماری های 
زایمان زودرس می شوند و برخی با عفونت ها فوت 
می کنند. بنابراین، مرگ و میر نوزاد پس از زایمان، 
اجتناب ناپذیر است. اما، نکته مهم در کاهش آمار 
مرگ و میر مادر و نوزاد، افزایش سطح خدمات 

پزشکی است که می تواند از این آمار بکاهد.
با نگاهی به کارنامه کشورمان در مسیر کاهش 
نوزاد، به خوبی شاهد سیر  مرگ و میر مادر و 
پیشرفت و توسعه کشور در این مقوله خواهیم 

بود.
۹۰ درصد مرگ های پس از زایمان قابل پیشگیری 

است
علیرضا زالی رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی، با عنوان این مطلب که ۹۰ درصد مرگ و 
میر پس از زایمان قابل پیشگیری است، گفت: با 
یک نظام مراقبتی خوب می توان مرگ و میر را تا 

حد زیادی کاهش داد.
وی افزود: مادر عنصر مهم مهرورزانه در اجتماع 
است و حمایت از مادر باردار، جنین و نوزاد و 
کودکان حرکت در خور توجه و همکاری در تمام 

بدنه نظام سلامت محسوب می شود.
در  که  موضوعی  حداقل  داشت:  اظهار  زالی 
شرایط متعارف نیاز است، ۴ بار ویزیت در طول 
بهداشتی  استاندارد  مجموعه  در  بارداری  دوران 

است که باید اهمیت ویژه ای برای آن قائل شد.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی، با 
عنوان این مطلب که ۸۰ درصد بیماری هایی که به 
عنوان ناهنجاری های جنینی یا از بدو تولد شناخته 
می شود، به دلیل شرایط تحمیلی غیر فیزیولوژیک 
مادر در دوران بارداری شکل می گیرد، تاکید کرد: 
استراتژیک  بارداری که اصل  مراقبت های دوران 
برای کاهش مرگ و میر مادران و ارتقای سلامت 
بسیار  جایگاه  می شود،  نوزاد محسوب  و  جنین 

مهمی دارد.
اتفاق بیمارستان هاجر در شهرکرد

در روزهای گذشته شاهد برجسته شدن خبر 
فوت ۶ نوزاد در یک بیمارستان در مرکز استان 
واکنش های  با  که  بودیم  بختیاری  و  چهارمحال 

متفاوتی از سوی دستگاه های مختلف همراه بود.
و  چهارمحال  استان  نمایندگان  سو،  یک  از 

بختیاری در مجلس شورای اسلامی، نکاتی را در 
از سوی  و  اتفاق مطرح کرده اند  این  به  واکنش 
و  عمل شده  وارد  استان  قضائی  دیگر، دستگاه 

پیگیر پرونده فوت این ۶ نوزاد است.
سید نصرالله صالحی دادستان عمومی و انقلاب 
مرکز استان چهارمحال و بختیاری، عنوان داشته 
که پس از شنیدن خبر فوت ۶ نوزاد در طی ۱۰ روز 
در بیمارستان هاجر شهرکرد تیم ویژه ای با همکاری 
با  کارشناسان پزشکی قانونی تشکیل و موضوع 
جدیت تمام توسط بازپرس در حال بررسی است.

در  استان  مردم  نماینده  دو  حال،  همین  در 
مجلس، خواستار پاسخگویی وزارت بهداشت به 

این موضوع شده اند.
اما، نکته ای که در این پرونده می توان به آن 
در  بهداشت  وزارت  ردپای  نبود  داشت،  اشاره 

پیگیری و مدیریت این اتفاق بوده است.
وزارت بهداشت همیشه عقب می ماند

گفته می شود فوت این ۶ نوزاد در فاصله ۳۰ 
شهریور تا ۱۱ مهر ۱۴۰۲ رخ داده است، اما اولین 
واکنش وزارت بهداشت مربوط به ۱۹ شهریور بوده 
است. یعنی، پس از گذشت یک هفته از چنین 
اتفاقی، معاون درمان وزارت بهداشت به شهرکرد 

سفر کرده است.
سعید کریمی معاون درمان وزارت بهداشت، 

بعد از نشست با مسئولان و مدیران دانشگاه علوم 
پزشکی شهرکرد و مدیران بیمارستان هاجر، در 
جمع خبرنگاران حاضر شد و توضیحاتی پیرامون 

این اتفاق ارائه داد.
آن طور که معاون درمان وزارت بهداشت، گفته 
زمانی  فاصله  در  اولیه  بررسی  اساس  بر  است؛ 
۳۰ شهریور تا ۱۱ مهر ۱۴۰۲، از مجموع ۴۰ نوزاد 
بیمارستان  ویژه  مراقبت های  بخش  در  بستری 
سن  نظر  از  که  نارس  نوزاد   ۶ شهرکرد،  هاجر 
حاملگی بین ۲۸ تا ۳۱ هفته و از نظر وزن بین ۱۲۰۰ 
تا ۱۷۰۰ گرم بودند، جان خود را از دست دادند. 
از این تعداد ۲ مورد به علت عفونت و ۴ مورد به 
علت بیماری های زمینه ای و نارسی فوت شدند که 
البته منتظر جواب پزشکی قانونی هستیم. کریمی 
افزود: به طور معمول میزان فوت در بخش به 
طور میانگین ۱۱.۵ درصد است. یعنی به ازای هر 
به طور متوسط ۱۱ مورد فوت  نوزاد بستری   ۱۰۰

می کنند که علت اصلی همان نارس بودن است.
وی ادامه داد: این ۶ مورد فوتی در بیمارستان 
هاجر همه نارس بوده اند اما آنچه باعث نگرانی 
است ۲ مورد از این تعداد است که بر اثر عفونت 
فوت شده و تیم وزارت بهداشت جهت بررسی همه 

جانبه این پرونده ها در این مرکز مستقر است.
علت فوت ۶ نوزاد از زبان پزشک حاضر در 

بیمارستان
در  که  نوزادان  تخصص  فوق  سقایی  الهه 
به  می کند،  فعالیت  شهرکرد  هاجر  بیمارستان 
تشریح علت فوت ۶ نوزاد پرداخت و گفت: فوت ۴ 
نوزاد به دلایل مشکلات زمینه ای، نارسی و وزن کم 

در زمان تولد گزارش شده است.
این  افزود:  نیز  نوزاد دیگر  وی در خصوص ۲ 
نوزادان نارس به دنیا آمده بودند اما از بدو تولد 
قرار  احیا  تحت  همکاران  توسط  عمل  اتاق  در 
گرفتند و بعد از وارد شدن به بخش دچار عفونت 
سیستمیک یا عفونت عمومی خون شده و کشت 
خون آنها نیز مثبت بوده و علت آن در دست 

بررسی است.
تبعات اطلاع رسانی های دیرهنگام

رویدادهای حوزه سلامت را باید با نگاه ویژه تری 
در  اتفاق  کوچک ترین  زیرا  کرد،  دنبال  و  رصد 
که  باشد  داشته  تبعاتی  می تواند  حوزه سلامت 
افکار عمومی را تحت الشعاع قرار دهد. بنابراین، 
اطلاع رسانی به هنگام و شفاف در جریان چنین 
اتفاقاتی، می تواند اذهان عمومی از شایعات دور 

کرده و باعث شود.
این  از  نیز  شهرکرد  هاجر  بیمارستان  حادثه 
بهداشت  وزارت  و  نبوده  مستثنی  موضوع 
می بایست خیلی زودتر نسبت به اطلاع رسانی 

پیرامون این اتفاق، اقدام می کرد.

غذایی  سبد  تامین  راستای  در  درحالی  الکترونیک  کالابرگ  طرح 
خانوارها از خردادماه امسال به صورت سراسری به اجرا درآمده است 
که بعد از گذشت حدود پنج ماه از اجرای آن، حالا علاوه بر دهک های 
و  »ششم«  دهک های  پیش رو  هفته  از  درآمدی،  »پنج«  تا  »یک« 
»هفتم« نیز می توانند از مزایای »یارانه تشویقی ۱۲۰ هزار تومانی« این 

طرح بهره مند شوند.
به گزارش ایسنا، طرح کالابرگ الکترونیک از ۱۳ خردادماه امسال 
بود که به صورت سراسری و با اتصال و تجهیز فروشگاه ها به طرح 
مذکور برای تامین سبد غذایی خانوارها و از بین بردن فقر غذایی در 
جامعه اجرا شد و بر این اساس ۱۱ قلم کالای اساسی )برنج ایرانی، 
حبوبات، شیر کم چرب، پنیر، ماست  کم چرب،  مرغ، تخم مرغ، روغن 
مایع، ماکارونی و قند و شکر که طبق نظر انستیتوی تغذیه ایران به 

تایید رسیده است( در سبد غذاییِ این طرح قرار گرفت.
اول  فاز  در  اجتماعی،  رفاه  و  کار  تعاون،  وزارت  اعلام  براساس 
سراسری اجرای این طرح، سه دهک اول درآمدی و مددجویان تحت 
پوشش سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی )ره(، از امتیاز 
تشویقی بهره مند شدند به طوریکه اگر ۷۰ درصد مبلغ یارانه خود را از 
میان این ۱۱ قلم خریداری می کردند، مبلغ یارانه آنها ۲۰ درصد افزایش 

می یافت.
اما در مرحله دوم، سه دهک اول درآمدی و مددجویان تحت پوشش 
سازمان بهزیستی و کمیته امداد امام خمینی )ره(، از امتیاز تشویقی 
بهره مند شدند، با این تفاوت که شرط بهره مندی از افزایش اعتبار 
خرید حداقل ۲۰۰ هزار تومان از اعتبار یارانه اعلام شد و درصورتی 
که سرپرستان خانوار این مبلغ از یارانه خود را از میان اقلام کالاهای 

اساسی خریداری می کردند، مشمول امتیاز تشویقی می شدند.
پس از آن، اول شهریورماه بود که وزیر رفاه از تسری یارانه تشویقی 
به دهک های درآمدی ۴ و ۵ در قالب کالابرگ خبر داد و گفت: دهک 
۴ و ۵ هم مشمول این یارانه تشویقی می شوند و به عبارتی اگر ۵ 
دهک اول، ۵۰ درصد از یارانه شان را از طریق کالا برگ )۱۱ کالایی(، 
یارانه  تومان  هزار  دریافت ۱۲۰  کنند، مشمول  و مصرف  خریداری 

تشویقی می شوند.

حالا اما با گذشت بیش از یک ماه از این خبر پس از اعلام وزیر رفاه 
مبنی بر افزایش دهک های تحت پوشش، علیرضا عسگریان- معاون 
وزیر رفاه به ایسنا اعلام کرده است که دهک ششم و هفتم نیز از هفته 

آتی مشمول طرح کالابرگ می شوند.
وی ضمن بیان اینکه شرایط بهره مندی از طرح مذکور برای مشمولان 
جدید نیز همچون دهک های پایین تر که در گذشته وارد طرح شده اند، 
است، توضیح داد: مثلا هر کسی ۲۰۰ هزار تومان از یارانه خود را )از ۱۱ 
قلم کالای تعریف شده در سبد کالایی طرح کالابرگ( خرید کند، ۱۲۰ 

هزار تومان یارانه تشویقی دریافت می کند. 
معاون وزیر رفاه ادامه داد: دهک اول تا سوم ۴۰۰ هزار تومان یارانه 
دریافت می کنند که این قشر باید ۲۰۰ هزار تومان از یارانه را از سبد 
تعریف شده خرید کنند تا ۱۲۰ هزار تومان یارانه تشویقی اضافه شامل  
آنها شود که بدین ترتیب مجموع یارانه دریافتی آنها به ۵۲۰ هزار تومان 
می رسد. این در حالیست که دهک های چهارم تا هفتم ۳۰۰ هزار 
تومان یارانه دریافت می کنند که این عده نیز باید همان مبلغ ۲۰۰ هزار 
تومان را از سبد مذکور خرید کنند تا ۱۲۰ هزار تومان یارانه تشویقی و 
اضافی شامل حال آنها شود؛ به عبارتی یارانه دریافتی این دهک ها در 

صورت خریدشان به ۴۲۰ هزار تومان افزایش می یابد.
به عبارتی می توان گفت با ورود این دو دهک جدید به طرح، تعداد 
جمعیت تحت پوشش در سطح کشور از ۴۱ میلیون نفر به ۶۱ میلیون 
نفر می رسد و ۸۰ درصد مردم ایران مشمول طرح کالابرگ الکترونیکی 

می شوند.
براساس اعلام وزارت رفاه، تاکنون ۱۴۵ هزار مغازه و فروشگاه به 
طرح کالابرگ الکترونیک متصل شده و ۲۰ هزار مغازه نیز در صف 

اتصال قرار دارند.
لازم به ذکر است که استفاده و خرید در طرح کالابرگ الکترونیک 
کاملا »اختیاری« است اما استفاده از آن باعث بهره مندی از یارانه ای 
کاربردی  شبکه  طرح  این  از  بهره مندی  برای  شد.  خواهد  اضافه تر 
»شما« معرفی شده است و مردم با رجوع به این شبکه می توانند 
فروشگاه ها و مغازه های متصل به طرح جهت خرید کردن را مشاهده 
کنند و با رجوع به نزدیکترین مغازه، خریدهایشان را انجام دهند تا از 

۱۲۰ هزار تومان یارانه تشویقی برخوردار شوند.
البته در راستای تسهیل خرید مردم، وزارت رفاه با فروشگاه های 
اینترنتی مکاتباتی انجام داده تا امکان خرید از این فروشگاه ها نیز فراهم 
شود؛ به گونه ای که در حال حاضر امکان خرید از فروشگاه اینترنتی 
»اسنپ مارکت« در طرح کالابرگ الکترونیک فراهم شده است. پیش 
از این سیدرضا یحیوی- مشاور معاون رفاه و امور اقتصادی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی درباره نحوه خرید از فروشگاه های اینترنتی 
در این طرح نیز به ایسنا اینچنین توضیح داد: در حال حاضر فقط 
اسنپ مارکت متصل به طرح و در حال ارائه خدمت است. افراد پس از 
نصب اسنپ مارکت در تلفن همراه خود و ورود به برنامه »خریدار«، 
کالاهای موردنیاز خود را انتخاب کرده و پس از طی مراحل خرید، در 
مرحله آخر و قبل از واریز وجه، گزینه »استفاده از کالابرگ« را انتخاب 
و باید رمز یکبار مصرف ۸ رقمی دریافتی از اپلیکیشن شما )شبکه ملی 
اعتبار( یا کد USSD اعلام شده به شماره #۱۴۶۳*۵۰۰* را وارد کنند. 
سپس اعتبار کالا برگی سرپرست خانوار محاسبه می شود و می توانند 

هنگام خرید از یارانه خود استفاده کنند.

اخبار

رویدادهای حوزه سلامت را باید 
با نگاه ویژه تری رصد و دنبال 
کرد، زیرا کوچک ترین اتفاق در 
حوزه سلامت می تواند تبعاتی 
داشته باشد که افکار عمومی را 
تحت الشعاع قرار دهد

و بهره مندی دهک های ششم و هفتم از»یارانه تشویقی۱۲۰ هزارتومانی«از هفته پیش ر
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از  فراجا  عمومی  وظیفه  سازمان  رئیس 
به  نیاز  بدون  تحصیلی  معافیت  درخواست 
سامانه  هوشمندسازی  با  حضوری  مراجعه 

معافیت تحصیلی خبر داد.
وظیفه  سازمان  رئیس  مهری،  تقی  سردار 
عمومی فراجا در گفت وگو با خبرنگار مهر گفت: 
از مأموریت های سازمان وظیفه عمومی  یکی 
نیروهای  از سازمان های  برای پشتیبانی  فراجا 
آموزش  مراکز  به  مشمولان  اعزام  مسلح، 
درخواست های  به  رسیدگی  و  مقدماتی  رزم 
سربازی  خدمت  به  اعزام  از  قبل  مشمولان 

است .
وی افزود: معافیت تحصیلی یکی از مسائل 

مهم است که در قوانین و مقررات کشور ما 
در جمهوری اسلامی ایران وجود دارد و افراد 
وقتی به سن قانونی ۱۸ سال تمام می رسند یا 
باید ادامه تحصیل بدهند یا به خدمت مقدس 

سربازی اعزام شوند.
سردار مهری بیان داشت: اتفاق مهمی که از 
پارسال تا کنون افتاده، هوشمند سازی سامانه 
معافیت تحصیلی است؛ در گذشته افراد زمانی 
که می خواستند پس از اخذ دیپلم به دانشگاه 
راه پیدا کنند و مشغول تحصیل شوند باید ابتدا 
به مقرهای انتظامی در سراسر کشور مراجعه 
می کردند؛ اما الان این طور نیست و از طریق 
و  پرورش  آموزش  وزارت  با  ما  که  هماهنگی 

سازمان سنجش در کشور کردیم همه کسانی 
که در کنکور قبول می شوند، از طریق اینترنت 
می توانند درخواست خودشان را اعلام کنند و 
انتظامی  مقرهای  به  حضوری  مراجعه  بدون 

مسئله معافیت آنها انجام می شود.
وی گفت: بیش از ۱ میلیون دانشجو در سطح 
کشور داریم که در حال تحصیل هستند و مجوز 
معافیت تحصیلی را می گیرند. همچنین در این 
این  دانشگاه  هزار ۵۰۰  از ۲  بیش  با  ما  طرح 
ارتباط را داریم که دانشگاه بعد از انتخاب واحد 
وضعیت  عمومی  وظیفه  سازمان  به  دانشجو 
را اعلام می کند و ما به صورت هوشمند تأیید 

می کنیم و معافیت تحصیلی را آنها می دهیم.

رئیس سازمان وظیفه عمومی فراجا خبر داد
درخواست معافیت تحصیلی بدون نیاز به مراجعه حضوری


